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Albert Fruth (ANAF): Sistemul e-Factura a ajuns la un vârf de 1,050 milioane de

facturi 

Sistemul e-Factura a ajuns la un vârf de 1,050 milioane de  facturi si este asteptat sa urce pâna la 5 milioane

de facturi, dar  capacitatea lui este mult mai mare, a declarat, miercuri, Albert Fruth,  sef birou, Elaborare

Strategii si Informatizare, Unitatea de Management  al Informatiei, Agentia Nationala de Administrare

Fiscala (ANAF).

"Ca si volumetrie nu era relevant neaparat din perspectiva numarului de  contribuabili care au adoptat sistemul, dar

ne-a facut pe noi sa mergem  pe zona de volumetrie sa aratam volumul zilnic al ingestiei de facturi.  El se afla

acum undeva la 1,050 milioane de facturi ca top în luna  ianuarie. Contoarele au fost resetate si le-au postat colegii

tehnici,  le-au postat în zona publica tocmai în ideea de a vedea trendul si a fi  transparenti cu trendul de adoptie,

de a arata ca existam, ca  functionam. Nu neaparat sa fie un bau-bau, uite vecinul meu a trimis si  eu nu am trimis

factura. Ştim ca ne aflam în aceasta perioada de gratie,  cel putin astazi când vorbim exista pâna la 31 martie

flexibilitate în  vedere adoptarii sistemului. Deci daca nu suntem pregatiti astazi nu  este nicio panica, nu este nicio

problema. Se pot încarca ulterior în  momentul în care ne simtim pregatiti. Putem sa o facem din urma fara  nicio

problema", a spus Albert Fruth, la editia a II-a a conferintei  "Transformarea digitala fiscala a României - e-Factura

- Bilant: prima  luna de implementare B2B", organizata de Revista Comunicatii Mobile si  TelecomTV.

Potrivit datelor de pe site-ul ANAF, marti au fost trimise 1,104  milioane de facturi. La data 31 ianuarie

2024, ora 15:30, prin sistemul  national RO e-Factura au fost transmise 46.459 facturi în ultimele 30  de

minute, din care în relatia Business to government: 2.461. În  intervalul 1 ianuarie 2024 - 30 ianuarie 2024

au fost trimise 19,34  milioane de facturi, din care în relatia B2G aproape 1,4 milioane.

Albert Fruth a explicat, în cadrul conferintei, ca vârful la care se  asteapta este de 5 milioane de facturi, dar limita

superioara la care se  poate ajunge este mult mai mare.

"Daca am traversat anul 2023 cu un vârf de 350.000 de facturi într-o  singura zi primite si procesate, anul 2024 se

regaseste în perspectiva  solicitarii operationale a 5 milioane. Suntem la 1.050.000....Este  estimarea operationala

care s-a solicitat de catre noi. Suntem mult mai  jos decât solicitarea noastra catre colegii tehici. Ne asteptam sa

facem  fata având în vedere ca testele s-au facut pentru 5 milioane de  facturi, nu pentru 1.050.000 cum suntem

astazi. Ne gândim ca ar trebui  sa facem fata...Operational estimat este la 5 milioane, duce cu mult mai  mult decât

atât pe testele facute. Dar noi din zona de business, pe  analiza declaratiilor 394, pe numarul facturilor, am ajuns la

o  concluzie ca în zona de impact B2B nu vor exista depasiri de 5 milioane.  Daca ne-am înselat estimarea nu este

nicio problema, colegii nostri de  la tehnic au avut disponibilitatea si ne-au acoperit, ca sa zic asa,  poate erorile din

analiza implementând un sistem care duce mult mai mult  decât 5 milioane. As putea sa va spun exact care este

cifra, dar nu o  fac pentru ca nu am voie sa o fac", a mai spus Albert Fruth.
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